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Journal nr.: 

011152-2011 

Sag nr.  81 
 
 
Serviceudgifterne i 2011 samt bidrag til 
budgetforslag 2012-2015 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse kap. V 
 

Sagsfremstilling: På baggrund af tidsplanen for budgetlægningen for 2012 skal fagudvalgene 
behandle forslag til driftsbudget, herunder eventuelle omprioriteringer inden 
for budgetrammerne i udvalgenes juni møder. 
 
Budgetlægningen for 2012-2015 blev startet ved et seminar for Byrådet den 
23. maj 2011, hvor administrationen bl.a. redegjorde for regnskabet for 2010 
samt aktuelle forventninger til budgetgrundlaget for 2012. 
 
Samtidig blev der givet en status for budget 2011 og serviceudgifter. I Øko-
nomiaftalen mellem Regeringen og Kommunerne for 2011 er det aftalt, at 3 
mia. kr. af de generelle tilskud er betinget af kommunens overholdelse af det 
oprindelige serviceudgifts-budget.  
Udvalgene har i maj møderne drøftet forslag til kompenserende besparelser i 
2011 således, at den aktuelle udfordring for 2011 kan opgøres i størrelsesor-
denen 10 mio. kr.  
Det anbefales, at fagudvalgene fortsætter drøftelsen med henblik på at finde 
besparelser på serviceudgifterne i 2011.  
Forslagene kan dels være af en sådan karakter, som kun realiseres i 2011 og 
dels muligt realiserbare i 2012 og frem.  
 
Budgetaftalen for 2011 indeholdt reduktioner i størrelsesordenen 90 mio. kr. 
med henblik på at opnå balance i den samlede kommunale økonomi. Heraf 
udestår 5 mio. kr.  Med den seneste budgetopfølgning og tekniske korrektio-
ner til budget 2012 er målsætningen for 2012-2015 årlige reduktioner på mi-
nimum 25-30 mio. kr.  
 
Udvalgene skal drøfte og vurdere eventuelle omprioriteringer indenfor udval-
gets budgetramme samt fremkomme med forslag til budgetforbedringer på 
minimum 25 mio. kr.  
 
Udover budgetforbedringsforslagene skal udvalgene fremkomme med forslag 
til anlægsinvesteringer således, at der inden seminaret i august kan etableres 
et samlet overblik over anlægsbehovet i 2012-2015. 
 

http://esdh/sj07/121092
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Bevilling: Ingen  
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Sagen sætter fokus på overholdelse af oprindeligt budget for 2011 samt dan-
ner grundlag for det videre arbejde med budget 2012-2015. 
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Udvalget fortsætter drøftelse af kompenserende serviceudgifts-
besparelser for 2011  

2. Udvalget drøfter administrationens forslag til budgetinitiativer for 2012 
- 2015  

3. Udvalget drøfter nødvendige anlægsinvesteringer inden for udvalgets 
område. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 31. maj 
2011 
Sagen udsat. Der afholdes ekstraordinært udvalgsmøde den 20. juni 2011 kl. 
10-12. 
 
Jens Ross Andersen (V) var fraværende. 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Mandag den 20. juni 
2011 
1. Sagen drøftet. Udvalget anbefaler at 110.000 kr. flyttes fra drift til anlæg. 

Der anvises besparelser på driften for yderligere 339.000 kr 

2. Sagen drøftet. 

3. Sagen drøftet. 
 
Jens Ross Andersen (V) var fraværende. 

 

Beslutninger: Sagen drøftet. 
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Journal nr.: 

015527-2011 

Sag nr.  82 
 
 
Budgetopfølgning på anlægsprojekter - 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Budget og Analyse har fulgt op på budget og forbrug for kommunens anlægs-
projekter i løbet af august 2011.  
Opfølgningen har til hensigt at gøre status på de enkelte anlægsprojekter i 
forhold til deres færdiggørelsesgrad herunder foreslå ændringer til de afsatte 
rådighedsbeløb i budgettet enten i form af egentlige tillægsbevillinger, hvis der 
forventes afvigelser mellem rådighedsbeløb og forbrug, eller omplaceringer af 
rådighedsbeløb mellem årene i de tilfælde hvor projekter forsinkes eller frem-
skyndes.  
I det vedlagte bilag "Budgetopfølgning på anlægsprojekter august 2011 - Kul-
tur-, Fritid- og Idrætsudvalget" fremgår anlægsprojekter, der hører under 
udvalget, med angivelse af nuværende rådighedsbeløb, forbrug pr. 25. juli 
2011, resterende rådighedsbeløb i 2011 samt forslag til ændring i rådigheds-
beløb (tillægsbevilling) for 2011.  
I samme bilag knyttes der bemærkninger til status for de enkelte projekter.  
I bilaget "Tillægsbevillinger 2011-2012 - Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget" 
fremgår en oversigt med nuværende rådighedsbeløb og evt. forslag til æn-
dringer i rådighedsbeløb for budgetperioden 2011-2012.  
Der er ikke afsat rådighedsbeløb for perioden 2013-2015, ligesom der heller 
ikke foreslås rådighedsbeløb omplaceret til denne periode.   
 
Anlægsprojekterne på idrætsområdet hører under kvalitetsfondsområderne 
med et samlet rådighedsbeløb på 16.577.578 kr., hvoraf der er afholdt udgif-
ter for 11.768.301 kr. ultimo juli 2011.  
Kommunen modtager i 2011 et tilskud fra staten på ca. 16 mio. kr. til anlægs-
investeringer på kvalitetsfondsområderne på betingelse af, at kommunen fore-
tager anlægsinvesteringer for 32 mio. kr. på disse områder.  
I 2010 var investeringerne på disse områder 21 mio. kr. lavere end kommunen 
modtog tilskud til, hvilket derfor øger investeringskravet i 2011 til 53 mio. kr.  
  
På Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets område er der rådighedsbeløb for samlet 
27.389.719 kr., hvoraf der er afholdt udgifter i 2011 for 14.283.409 kr. ultimo 
juli 2011.  
Der søges ved denne budgetopfølgning tillægsbevillinger for netto -5.733.058 
kr. i 2011 til projekterne under udvalget.  
 

http://esdh/sj07/125751
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Det drejer sig om -4.525.422 kr., der vedrører overførsel af rådighedsbeløb fra 
2011 til 2012 mens de resterende -1.207.636 kr. lægges i kassen.  
 
I det efterfølgende redegøres for de enkelte forslag til tillægsbevillinger:  
 
Anlægsprojekt nr. 318002 & 318003 kunststofbaner Frederiksund og Skibby:  
P.g.a. en række fælles udgifter bør de to projekter ses samlet. Under ét er der 
et merforbrug på 587.584 kr. til etablering af de to kunststofbaner. Overskri-
delsen skyldes ekstraudgifter til udskiftning af ikke-bæredygtig bund på Skib-
by-banen og skærpede miljøkrav i form af udtagning af ca. 200 jordprøver på 
Skibbybanen og forsinkelser, der har fordyret anlægsarbejderne. Merforbruget 
foreslås finansieret af det udisponerede rådighedsbeløb på Idrætsfacilitetspul-
jen (anlægsprojekt nr. 318006). Tillægsbevilling på 587.584 kr. 
 
Anlægsprojekt nr. 318006 Idrætsfacilitetspuljen: Foreslås nedskrevet med 
587.584 kr. i 2011 til finansiering af merforbrug på kunststofbaner i Frederiks-
sund og Skibby (anlægsprojekter nr. 318002 & 318003). Det udisponerede 
rådighedsbeløb af puljen i 2011 udgør herefter 1.441.162 kr.  
 
Anlægsprojekt nr. 360012 & 360054 & 360055 Renovering af J.F. Willumsen 
Museum: Kommunens bidrag til omfattende renovering af J. F. Willumsens 
Museum. Øvrige midler søges gennem fonde. Fuld finansiering af projektet er 
endnu ikke tilvejebragt. Det kommunale bidrag ventes tidligst udløst i 2012, 
hvorfor det foreslås at rådighedsbeløbet rykkes til 2012. 
 
Anlægsprojekt nr. 364015 Landområde / Landsby Initiativer: Pulje på oprinde-
ligt 1 mio. kr. afsat til anlægsinitiativer i landområder. Ultimo juli 2011 var der 
disponeret 296.000 kr. af puljen. Rådighedsbeløbet ventes ikke anvendt fuldt 
ud i 2011, det foreslås at overføre 300.000 kr. til 2012. 
 
Anlægsprojekt nr. 360050 Færgegården Bygningsrenovering: Projektet er 
afsluttet. Det resterende rådighedsbeløb på 276.000 kr. tilføres kassen. 
 
Anlægsprojekt nr. 360053 Færgegårdens Magasiner: Projektet er næsten 
gennemført. Byggeri og flytning er gennemført til lavere udgifter end forven-
tet. Rådighedsbeløb for 931.636 kr. tilføres kassen.    
 

Bevilling: Der foreslås følgende omplaceringer af rådighedsbeløb fra 2011 til 2012: 
Anlægsprojekt nr. 360012 Klimaanlæg til Willumsen Museum: 200.000 kr   
Anlægsprojekt nr. 360054 J.F. Willumsens Museum: 244.422 kr.   
Anlægsprojekt nr. 360055 J. F Willumsen Museum - Renovering: 3.781.000 kr. 
Anlægsprojekt nr. 364015 Landområde / Landsby Initiativer: 300.000 kr. 
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Der foreslås følgende tillægsbevillinger vedr. 2011:  
Anlægsprojekt nr. 318002 Kunststofbane i Skibby: 1.270.717 kr. 
Anlægsprojekt nr. 318003 1,5 Kunststofbane i Frederikssund: -683.133 kr. 
Anlægsprojekt nr. 318006 Idrætsfacilitetspuljen: -587.584 kr. 
Anlægsprojekt nr. 360050 Færgegården bygningsrenovering: -276.000 kr. 
Anlægsprojekt nr. 360053 Færgegårdens magasiner: -931.636 kr. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Tillægsbevillingerne er hovedsagligt tidsmæssige forskydninger af udgifter fra 
2011 til 2012. Tillægsbevillinger for samlet -1.207.636 kr. medfører dog et 
reduceret træk på kassen.  
 

Indstilling: Chefen for Budget og Analyse indstiller, at Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, 
anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at: 

1. Tillægsbevillingerne godkendes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales. 

Bilag: Bilag - Budgetopfølgning på anlægsprojekter august 2011 - Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget 
Bilag - Tillægsbevillinger 2011-2012 - Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13072,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13072,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13073,1030).pdf
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Journal nr.: 

004581-2011 

Sag nr.  83 
 
 
Anlægsønsker på idrætsområdet 2011 

Lovgrundlag: Intet.  
 

Sagsfremstilling: Byrådet har i 2011 afsat 2.151.490 kr. til tiltag på idrætsfacilitetsområdet. 
Hertil kommer et overført mindreforbrug fra 2010 på 786.463, d.v.s. samlet 
2.938.953 kr.  
Efter fradrag af beløb til dækning af merforbruget ved anlæggelse af kunst-
græsbanerne i Frederikssund og Skibby i 2010/2011, svarende til 587.584 kr., 
resterer der 2.350.369 kr. af puljen. Heraf er 1.441.162 kr. endnu ikke dispo-
neret af udvalget til konkrete projekter. 
  
Aktuelt foreligger der ansøgninger fra 5 foreninger til gennemførelse af føl-
gende projekter: 
  
1. BK Viking har fra 1.1.2012 af Folkeoplysningsudvalget fået bevilget et 
årligt lokaletilskud på 160.000 kr. med henblik på leje af en centralt beliggen-
de bygning i Frederikssund. BK Viking vil etablere et multianvendeligt kamp-
sportscenter i bygningen. Kampsportscentret vil udover at huse en række 
idrætslige aktiviteter også rumme  sociale formål, bl.a. en lektiecafe. 
Jægerspris Bokseklub og Frederikssund Free Fight er med-interessenter i etab-
leringen af kampsportscentret. 
Ejeren af bygningen, TDC, istandsætter bygningens lokaler ved udskiftning af 
vinduer, lovliggørelse af alle tekniske installationer m.v. 
BK Viking vil forestå indretningen med etablering af fitness-, bade- og om-
klædningsrum, renovering af toiletter, etablering af køkkencafe og lektiecafe 
m.v. samt etablering af ny lysinstallation og ventilation. Det er til disse etable-
ringer, BK Viking ansøger om 3.195.000 kr. (ex. moms) 
  
2. Dalby Idræts Forenings fodboldafdeling har i en lang årrække benyttet 
den cindersbelagte bane på stadionanlægget ved Solbakkeskolen til vintertræ-
ning.  Cindersbanen har igennem årene i vid udstrækning honoreret kravene 
til en anvendelig vinterbane. 
 I de seneste sæsoner har årtiers slitage sat sit præg på banen, der aktuelt 
har et meget tyndt lag finish, mens materiale fra de oprindeligt dybereliggen-
de, grovere lag utallige steder stikker frem og udgør en fare for spillerne.  
En massiv tilførsel af ny finish i form af granitstenmel (cinders er ikke længere 
tilladt) vil kunne sikre banens funktionalitet i en lang årrække og dermed ud-
gøre en lokal vinterbase for Dalby IF,  som også anvender kunstgræsbanen i 
Skibby. Der foreligger tilbud på 247.500 kr. (ex. moms) 

http://esdh/sj07/114003
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3. Frederikssund Volleyball Klub har ønske om at udvide sine aktiviteter 
for børn og unge ved etablering af faciliteter til kids- og teenvolley i Åbjerghal-
len i Frederikssund, for henholdsvis de 6 - 12 årige (kids) og de 13 - 19 årige 
(teens).  
Frederikssund Volleyball Klub har pt. kun mulighed for at tilbyde børn-
/ungevolleyball med tillempet materiel og på en inofficiel banestørrelse.  
Ansøgningen omfatter materiel til etablering af spillemulighed på 6 badmin-
tonbaner med korrekt materiel og andrager 35.996,80 kr. (ex. moms) 
  
4. Kreds 57, Ferslev Idrætsforening  vil skabe yderligere aktivitetsmulig-
heder i lokalsamfundet ved etablering af faciliteter til beachvolleyball på stadi-
onanlægget i Ferslev. 
Etableringen af  beachvolleyball-banen vil overvejende ske ved frivillig ar-
bejdskraft. Der ansøges om 15.975 kr. (ex. moms) 
  
5. Den hårde vinter og slitage gennem årtier har givet den bærende del af 
Frederikssund Roklubs anløbsbro på Kalvøen i Frederikssund uoprettelige 
skader.  
Frederikssund Roklub har akut måttet udbedre de opståede skader og ansøger 
om tilskud til dækning af udgifterne i forbindelse med renoveringen af anløbs-
broens bærende elementer, ialt 31.450 kr. (ex. moms) 
  
De samlede anlægsønsker udgør 3.525.912,80 kr. 
  
Ansøgningerne er pr. 5. juli 2011 fremsendt til udtalelse i Frederikssund 
Idrætsråd. 
 

Bevilling: Byrådet har i 2011 afsat en pulje på  2.151.490 kr til idrætsfacilitetsområdet. 
Af puljen er 1.441.162 kr. endnu ikke disponeret af udvalget til konkrete pro-
jekter. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at ud-
valget prioriterer og træffer beslutning om disponering af rådighedsbeløbet til 
Idrætsfaciliteter til ansøgte 5 projekter. 
    1. BKViking - Kampsportscenter 
    2. Dalby Idræts Forening - Belægning på vinterbane 
    3. Frederikssund Volleyball Klub - Materiel til børne- og ungdomsvolleyball 
    4. Kreds 57, Ferslev Idrætsforening - Beachvolleyballbane 
    5. Frederikssund Roklub - Reparation af anløbsbro 
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Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Projekt 1 undersøges yderligere. 
 
Projekterne 2-5 bevilges som ansøgt. 
 

Bilag: Renovering af grusbane Dalby - TILBUD 
Kids- og teenvolleyball 
Frederikssund Kommune - ansøgning beachvolley 
Ansøgning renovering af bro 
BK Viking - Ansøgning Kampsportscenter 
Brydeprojekt 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13095,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13096,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13097,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13098,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13099,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13100,1030).pdf
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Journal nr.: 

024314-2010 

Sag nr.  84 
 
 
Samarbejdsaftaler 

Lovgrundlag: Intet 
 

Sagsfremstilling: Byrådet har siden 2007 haft en samarbejdsaftale med Idrætsrådet.  
Denne aftale tog udgangspunkt i kommunesammenlægningen og de opgaver, 
der hermed fulgte på idrætsområdet. Samarbejdsaftalen bør derfor revideres. 
  
Idrætsrådet fungerer som paraply- og interesseorganisation for idrætsforenin-
gerne i kommunen.  
Ikke alle idrætsforeninger er medlem af Idrætsrådet. 
Tilsvarende organisationer findes for kommunens spejdergrupper - Børne- og 
Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS) - og for de kulturelle foreninger - 
Kulturrådet i Frederikssund (KUF).  
Frederikssund Kommune har ingen samarbejdsaftaler med disse to paraply- og 
interesseorganisationer. 
  
Kort beskrivelse af foreningerne tilknyttet de tre paraply- og interesseorganisa-
tioner: 
Idrætsrådets medlemmer er store og små idrætsforeninger fra hele kommu-
nen. Idrætsrådet oplyser at 62 foreninger af 106 er medlem af Idrætsrådet pr. 
august 2010.  
Disse foreninger repræsenterer i alt 11.987 medlemmer. Foreningerne benyt-
ter de kommunale anlæg, samt SIK og andre private anlæg (speedway, sky-
debaner mm.) 
  
BUS' medlemmer er alle 12 spejdergrupper i kommunen.  
Spejdergrupperne holder til i tre kommunale hytter (Skibby, St. Rørbæk og 
Femhøj) samt i egne hytter i Frederikssund, Jægerspris, Slangerup og Skulde-
lev. 
  
KUF's medlemmer er 65 foreninger, der dækker det kulturelle område bredt 
inden for kunst, kultur, musik, hobby mm.  
KUF's medlemsforeninger benytter private lokaler (JAS, Frederikssund Gymna-
sium, Skibby Kino mm) samt kommunale lokaler såsom skoler, kulturhuse, 
Langes Magasin mm. 
  
Udvalget skal drøfte udkast til forslag til samarbejdsaftaler med de tre organi-
sationer. 
__________________________________________ 

http://esdh/sj07/97881
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Fortsat sagsbehandling: 
Der er afholdt dialogmøde med paraplyorganisationerne den 1. marts 2011. 
  
På mødet gav organisationerne udtryk for tilfredshed med det hidtidige sam-
arbejde. 
Kulturrådet afleverede en skrivelse med forventninger til en samarbejdsaftale 
og Samrådet for Børne- og Ungdomsorganisationerne lagde sine ønsker op ad 
Kulturrådets. Idrætsrådet ønsker en fortsættelse af den nuværende aftale med 
enkelte ændringer. 
  
Sekretariatet har med udgangspunkt i dialogmødet og ud fra en tilstræbt ens-
artethed udarbejdet forslag til samarbejdsaftaler. 
Udkast til samarbejdsaftaler skal til høring i organisationerne inden vedtagelse. 
___________________________________________ 
Fortsat sagsbehandling: 
Udvalget har udarbejdet nye forslag til samarbejdsaftaler. Forslagene drøftes. 
___________________________________________ 
De reviderede forslag til samarbejdsaftaler har været i høring hos de tre para-
plyorganisationer, som alle har indsendt høringssvar. 
KUF og BUS kan godkende aftalerne uden yderligere bemærkninger, men 
Idrætsrådet (FIR) har en række kommentarer og forslag til ændringer. 
  
Med udgangspunkt i FIRs forslag til ændringer foreslås følgende gældende for 
alle tre aftaler: 
 
Høringspligt 
Anlægsprojekter som kræver politisk godkendelse. 
Restriktioner som følge af miljøregler eller andet, som har indflydelse på 
idræts-/kultur-/spejderområdets benyttelse af naturen. 
  
Kontakt mellem parterne 
Kontakten vil bl.a. ske via tre årlige møder med Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget i februar/marts, maj og september måneder og desuden efter behov. 
Møderne afholdes med deltagelse af paraplyorganisationerne KUF, BUS og 
FIR. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller til Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter de forelagte udkast.  
2. Udvalget beslutter om udkastene skal udsendes til høring hos organi-

sationerne. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 01. fe-
bruar 2011 
Der afholdes dialogmøde med Idrætsrådet, BUS og KUF den 1. marts. På mø-
det drøftes forventninger til indgåelse af nye samarbejdsaftaler. På denne 
baggrund vil administrationen udarbejde udkast til samarbejdsaftaler, som 
behandles i udvalget. Herefter vil aftalerne blive sendt i høring i Idrætsrådet, 
BUS og KUF. 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 05. april 
2011 
Der blev nedsat et udvalg til udarbejdelse af oplæg til samarbejdsaftaler. Ud-
valget består af Grethe Olsen (F), Jesper Wittenburg (A) og Kenneth Jensen 
(A). Sagen udsat. 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 31. maj 
2011 
Udkastet sendes i høring. 
 
Jens Ross Andersen (V) var fraværende. 
 

Beslutninger: Administrationens tilrettede forslag godkendt. 
 

Bilag: Udkast til samarbejdsaftale med Idrætsrådet 
Udkast til samarbejdsaftale med Samrådet for Børne- og Ungdomsorganisatio-
nerne i Frederikssund 
Udkast til samarbejdsaftale med Kulturrådet 
Underskrevet samarbejdsaftale mellem Idrætsrådet og Frederikssund Kommu-
ne 
Høringssvar -Idrætsrådet 
Høringssvar - BUS 
Høringssvar - KUF 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13074,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13075,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13075,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13076,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13077,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13077,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13078,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13079,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13080,1030).pdf
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Journal nr.: 

016855-2010 

Sag nr.  85 
 
 
Græse Gamle Skole 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I foråret 2010 blev de rammer og vilkår som forenings- og kulturhusene fun-
gerer under beskrevet.  
 
Dette viste at rammer og vilkår i stort omfang er forskellige som følge af histo-
riske forhold, som typisk er besluttet før kommunesammenlægningen.  
 
I denne forbindelse blev det beskrevet at Græse gamle Skole som den eneste 
offentligt ejede forenings- og kulturhus udlejede til private fester.  
 
Denne udlejning have fundet sted i en længere årrække og havde et stort 
omfang.  
 
Festerne havde ofte mange deltagere. Endvidere blev en stor del af det admi-
nistrative arbejde i forbindelse med udlejningen varetaget af Kultur- og fritids-
sekretariatet.  
 
Der blev herefter udarbejdet en juridisk vurdering af aktiviteten, som medførte 
at udlejningsvirksomheden til private fester blev stoppet. Dog blev allerede 
indgåede lejemål respekteret. 
  
Dette betød at brugerrådet ved Græse gamle Skole rettede henvendelse til 
Statsforvaltning Hovedstaden for at få vurderet lovligheden af Græse Gamle 
Skoles udlejning til private fester.  
I denne forbindelse kom Statsforvaltning Hovedstaden med en udtalelse den 
28. februar 2011. 
  
I udtalelsen lægger statsforvaltningen vægt på, at det ikke er en kommunal 
opgave at udleje lokaler til private fester, selvom der er tradition for, at kom-
munalt ejede forsamlingshuse i et vist omfang kan anvendes til private fester.  
Det er således vurderingen, at omfanget af udlejningen i Græse gamle Skole 
har været for omfattende.  
Ud fra et lighedsprincip lægger Statsforvaltningen også vægt på at alle kom-
munalt ejede forenings- og kulturhuse skal have ensartede vilkår. 
  
Brugerrådet forespurgte herefter Statsforvaltning Hovedstaden, om kommu-
nen ikke burde have opsagt driftsaftalen inden udlejningen blev stoppet.  I 
svar af 14. marts 2011 har Statsforvaltning valgt ikke at gå ind i denne sag. 

http://esdh/sj07/90178
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Brugerrådet har ved henvendelse af 10. april 2011 forespurgt Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget om mulighederne for fremtidig udlejning, idet man undrer 
sig over at lokalerne skal stå tomme hver weekend. 
 
På hverdage anvendes huset til foreningsformål. På grund af udlejningen har 
foreningerne kun kunnet benytte salen til faste formål på ugens fire første 
dage. 
 
Salens faste brugere er Folkedanserne (en aften), Silverstar Linedancers (to 
aftener) og Foredragsforeningen (1 aften/måned). Derudover benyttes salen 
til enkeltstående aktiviteter af såvel foreninger som kommunale institutioner - 
både i dag- og aftentimer og på hverdage samt i weekender. Juletræsforenin-
gen har således benyttet skolen til juletræsfest i 101 år. 
 
Skolestuen, der er stedets mindre mødelokale, benyttes fast af Fjordvennerne 
en gang om ugen og derudover af ca. 20 lokale foreninger til mødeaktivitet 
(generalforsamlinger, bestyrelsesmøder og andre møder).  
 
Naverhulen i den gamle skolebygning står fuldt og helt til Navernes rådighed. 
Petanquebanerne og pavillonen benyttes flere gange om ugen af Græse Pe-
tanqueklub.  
 
Udeområdet benyttes desuden i sommerperioden til diverse udendørs arran-
gementer såsom høstfest mm. 
 
I 2010 havde Græse Gamle Skole 36 udlejninger til private fester, i alt 63 ud-
lejede dage typisk i weekender. Betragtes de fester, hvor der er oplyst delta-
gerantal, har der gennemsnitlig været 57 deltagere til hver fest. 
 
Bygningskomplekset "Græse Gamle Skole" består af en hovedbygning ( 
391m2) og en forsamlingshusdel (385m2) (den gamle gymnastiksal). Hoved-
bygningen som er den gamle skole indeholder foruden to gamle klasselokaler, 
som er indrettet til henholdsvis naverklubrum og mødelokale også to lejlighe-
der. 
 
Lejlighederne har et samlet areal på 242m2 men beboes p.t. ikke, da det er 
påkrævet at de renoveres inden de udlejes igen. Hvis lejlighedernes standard 
skal være tidssvarende vil en renoverring/istandsættelse koste godt 1 mio. 
 
Græse gamle skole ligger i landzoneområde og det er ikke umiddelbart muligt 
at udstykke grunden i to.  
 
Hvis forsamlingshuset jævnligt benyttes til fester og lejlighederne udlejes til 3. 
part, kan der opstå konflikter i forbindelse med bl.a. støjgener. 
___________________________________ 
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Fortsat sagsbehandling: 
Juridisk afdeling har udarbejdet et notat, der beskriver de mulige konstruktio-
ner for en videreførelse af Græse Gl. Skole. Notatet er vedlagt sagen. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har økonomiske 
konsekvenser. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Den fremtidige brug af Græse Gamle Skole drøftes. 

 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 31. maj 
2011 
Udvalget ønsker at afdække mulige konstruktioner, som kan sikre Græse 
Gamle Skoles fremtidige drift. Administrationen bedes undersøge dette. Sagen 
genoptages på august mødet. 
 
Jens Ross Andersen (V) var fraværende. 
 

Beslutninger: Sagen drøftet. Der udarbejdes supplerende juridisk vurdering, hvorefter sagen 
genoptages. 
 
Brugerrådet på Græse Gamle Skole inviteres til et møde med udvalget. 
 

Bilag: Brev til KFI fra Brugerrådet vedr. mulighed for fortsat udlejning 
Notat vedrørende mulighederne for Græse Gl. Skole - KVH -2011 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13081,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13082,1030).pdf
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Journal nr.: 

012545-2011 

Sag nr.  86 
 
 
Folkeoplysningsloven - ny lovgivning 

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven 
 

Sagsfremstilling: Folketinget har den 1. juni 2011 vedtaget ændringer til Folkeoplysningsloven. 
Loven træder i kraft pr. 1. august 2011 med virkning for tilskudsåret 2012.  
  
Blandt de væsentligste ændringer er følgende: 

• Kommunen skal inden udgangen af 2011 have vedtaget en kommunal 
folkeoplysningspolitik, hvori visse fastlagte emner skal indgå.  

• Kommunen skal sikre brugerindflydelse ved at nedsætte et eller flere 
udvalg med bred inddragelse af den folkeoplysende sektor. Udval-
get/udvalgene skal tiltræde 1. januar 2012.  

• Kommunen skal afsætte en økonomisk ramme til udviklingsarbejde  
• Demokratiforståelse og medborgerskab er væsentlige parametre  
• Der gives mulighed for udvikling af nye organisationsformer og part-

nerskaber mellem aktørerne på området.  
• Der gives mulighed for at fravige kravet om deltagerbetaling  
• Tilskudssystemet for voksenundervisning ændres/forenkles 

Administrationen har gennemarbejdet lovændringerne og har udarbejdet ma-
teriale til brug for den videre proces. 
Især arbejdet med den kommunale Folkeoplysningspolitik vil medføre en del 
arbejde og giver en stram tidsplan for efteråret. 
  
Lovændringerne medfører en stigning i bloktilskuddet i indeværende år og 
overslagsårene i forhold til vedtagelse og offentliggørelse af politik samt i for-
hold til reglerne om brugerindflydelse. 
 

Bevilling: Bevilling gives ved Budgetopfølgning pr. 30.6. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 
 
 
 

http://esdh/sj07/122564
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Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 

Bilag: Tidsplan for udarbejdelse af Folkeoplysningspolitik 
Disposition for Folkeoplysningspolitik 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13083,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13084,1030).pdf
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Journal nr.: 

003530-2011 

Sag nr.  87 
 
 
OmkostningsstrukturAnalyse - biblio-
tekerne 

Lovgrundlag: Biblioteksloven 
 

Sagsfremstilling: I januar/februar 2011 blev der foretaget en omkostningsstrukturanalyse på 
Frederikssund Bibliotekerne af firmaet Valcon. 
 
Grunddata i undersøgelsen er medarbejdernes besvarelse af en række skema-
er, der tog udgangspunkt i de opgaver, der blev udført på Frederikssund Bibli-
otekerne i 2010. Der skulle foretages en vurdering af tidsforbruget til de enkel-
te opgaver, hvilket betyder, at der er tale om den reelle arbejdstid uden pau-
ser, ferier etc.  
 
Arbejdsopgaverne er blevet opdelt i aktiviteter med efterfølgende fastsættelse 
af tidsforbrug: opsætning af materialer, kørsel betjent, klargøring af nyindkøb-
te materialer, kundekontakt, valg af nye materialer, opsøgende betjening, 
brugerundervisning, administration og ledelse og mange flere. 
Opgaverne er derefter samlet i sammenhængende ydelser – f.eks. er udlån en 
ydelse, der består af en række aktiviteter, der alle har relation til den opgave, 
det er at få et udlån til at fungere med opsætning af materialer, fremfinding af 
reserveringer, indkøb og valg af materialer, tømning af diverse kasser mv. 
 
Udover indsamling af disse data er udlån og fornyelser for 2010 medtaget som 
grunddata samt regnskabet for 2010, som i analysen er relateret til de enkelte 
ydelser. I regnskabet er medtaget overhead, som er kommunale funktioner 
uden for biblioteket: IKT, Personaleafdeling, byrådssekretariat og bygnings-
vedligeholdelse.  
 
I resultatdelen af analysen er omkostningerne sammenholdt med ydelserne 
først på hovedområder og dernæst nedbrudt på afdelinger. Den største enkel-
te ydelse, udlån, er desuden delt op i aktiviteter. 
Resultatet viser, at størsteparten af budgettet bruges til den grundlæggende 
udlånsvirksomhed (det at holde et udlån i gang rent praktisk) samt kundekon-
takt. Begge dele er basisydelser i et bibliotek.  
I runde tal svarer det til, at knap 90 % af budgettet inkl. overhead og centrale 
administrative og ledelsesopgaver går til udlån og kundekontakt. Undersøgel-
sen viser desuden, at der er mange praktiske håndteringsomkostninger i for-
bindelse med udlån.  

http://esdh/sj07/112856


 

 
21 / 49 

Det betyder, at stiger udlånet og antallet af bestillinger, vokser arbejdsmæng-
den, da opgaver med fremfinding af materialer og påpladssætning af materia-
ler vil øges. 
Undersøgelsen viser, at knap 60 % af ovennævnte udgifter er løn.  
 
Der er yderligere foretaget en opdeling af opgaverne på de enkelte biblioteker, 
men der er ikke de store udsving. De udsving, der er, kan bl.a. skyldes forskel-
lig fortolkning af spørgsmålene i skemaerne.  
 
De øvrige godt og vel 10 % af budgettet bruges til arrangementer, udstillin-
ger, brugerundervisning, vedligeholdelse af hjemmeside mv., licenser, biblio-
teket kommer, lydavis samt udviklingsprojekter/opfyldelse af mål i henhold til 
Virksomhedsplanen.  
 
Undersøgelsen er som nævnt foretaget på basis af 2010. På nuværende tids-
punkt er biblioteksvirksomheden meget anderledes med indførelse af åbne 
biblioteker, omlægning af arbejdsgange mv. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget at: 

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
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Journal nr.: 

004945-2011 

Sag nr.  88 
 
 
Projektet "Åbne biblioteker". 

Lovgrundlag: Biblioteksloven 
 

Sagsfremstilling: Den 12. april åbnede Slangerup som åbent selvbetjent bibliotek og den 9. maj 
kom turen til Jægerspris Bibliotek. 
 
Efter lidt tekniske indkøringsproblemer og hurtig oplæring af brugerne kan det 
konstateres, at borgerne i høj grad har taget det nye tilbud til sig. 
 
Der bliver jævnligt udtrykt stor glæde over de udvidede åbningstider og til-
fredshed med, at systemet er så let at bruge. 
 
De konkrete målbare tal, indlogninger og udlån, viser da også, at tilfredsheden 
har udmøntet sig i et øget udlån og mange besøg i løbet af dagen. 
 
Da der ikke er besøgstæller på de to biblioteker, er det ikke muligt at se, 
hvordan besøgene fordeler sig mellem den bemandede og den ubemandede 
åbningstid. Der kan desuden også være flere besøgende på en indlognng. 
Dette vil der blive rådet bod på i løbet af august måned, når der indkøbes 
besøgstællere. Udlånstallene viser dog, at langt størsteparten af udlånene sker 
i timerne mellem 11 og 18 
 
Der er en stor udlånsstigning i begge afdelinger, henholdsvis 14,8 % i Slange-
rup og 20,7 % i Jægerspris..  
I perioden 10. maj til og med 31. juli er der udlånt 18.332 enheder i Slangerup 
og 15.274 i Jægerspris. 
 
Af vedlagte bilag fremgår det, at der er registreret langt flere indlogninger i 
Jægerspris end i Slangerup, hvilket skyldes Slangerups placering sammen med 
administrationscentret, da dette medfører, at der er fri adgang gennem ho-
veddøren i centrets åbningstid. 
  
Det må erkendes, at den øgede brug af bibliotekerne og det stigende udlån 
har givet større travlhed, end biblioteket havde forudset og afsat ressourcer til. 
Der skal bruges megen tid på oprydning, præsentation af materialerne samt 
ikke mindst på at sætte materialer på plads, tømme kasser mv. jf. omkost-
ningsstrukturanalysen: de praktiske håndteringsopgaver tager tid. 
 

http://esdh/sj07/114399
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 

Bilag: Jægerspris 10. maj til 1. august 2011 
Slangerup 10.maj til 1. august 2011 
Sammenlignende statistik  
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13085,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13086,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13087,1030).pdf
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Journal nr.: 

030859-2010 

Sag nr.  89 
 
 
Lydavis 

Lovgrundlag: Biblioteksloven 
 

Sagsfremstilling: Tirsdag den 3. maj 2011 var første produktionsdag for Frederikssund Kommu-
nes Lydavis fremstillet på frivillig basis.  
Det var klippe - og redigeringsgruppen, der mødtes for at få en grundig oplæ-
ring i denne opgave.  
Dagen efter mødtes gruppen, der skulle indlæse lydavisen og styre teknikken. 
Denne gruppe fik oplæring af folk fra Nota (tidligere Danmarks Blindebiblio-
tek). 
Det var/er en stor opgave, men der blev gået til opgaven med stor entusias-
me, og der gik ikke mange uger, før redigeringsgruppen i det store og hele var 
selvkørende. 
  
Den tekniske del af opgaven har det naturligt nok taget længere tid at få lært 
fuldt ud. I korte træk foregår det på denne måde: 
 

1. Efter klipning og redigering gøres lydavisen klar til indtaling. Indholds-
fortegnelsen skal overføres til indtalingsprogrammet. Kuverter klargø-
res. 

2. Lydavisen indtales sammen med en tekniker. 

3. Lydavisen færdiggøres. Fejl fjernes, lyd ensartes, og der laves en ma-
ster-cd. 

4. Master-cd’en kopieres, kommes i kuverter og postes. 

 
Punkt 1, 3 og 4 i den tekniske proces har biblioteket forestået de første måne-
der, men i juni måned gik vi i gang med at overdrage opgaven til de frivillige. 
Oplæringen fortsætter minimum august måned med. Pakning og distribution 
samt andre kontoropgaver varetages fortsat af biblioteket. 
Hertil kommer tovholderfunktionen, som indebærer udarbejdelse af vagtpla-
ner, kommunikation med de frivillige mv.  
 
Biblioteket har brugt mange ressourcer på at få lydavisen godt fra start, og det 
ser ud til, at arbejdet krones med held. Vi har lige nu 17 frivillige, som på skift 
løser opgaven henholdsvis hver anden eller tredje uge. Der er skabt et godt 
sammenhold via ugentlige nyhedsbreve om processen, via opfølgningsmøder 
mv. 
 

http://esdh/sj07/104710
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Det betyder, at biblioteket nu leverer det lånte udstyr tilbage til Nota og ind-
køber nyt teknisk udstyr. 
Der arbejdes fortsat på at finde andre egnede lokaler uden for biblioteket, da 
biblioteket bruger lokalerne, hvor lydavisen pt. indlæses, til andre opgaver.  
 
I første halvår 2011 har biblioteket brugt cirka 300 timer til at varetage udgi-
velsen af lydavisen såvel til ovennævnte opgaver samt til redigering af lydavi-
sen de første 4 måneder af året. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
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Journal nr.: 

012569-2011 

Sag nr.  90 
 
 
Kvalitetsvurdering Willumsens Muse-
um 2011 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kvalitetsvurderinger er et af de vigtigste elementer i Kulturarvsstyrelsens un-
derstøttelse af en kvalitativ og professionel udvikling af museerne og deres 
opgavevaretagelse. 

Med kvalitetsvurderingerne skal Kulturarvsstyrelsen sikre, at museerne lever 
op til museumsloven og til de mål og standarder, der følger af politiske mål-
sætninger for museumsområdet og samfundsudviklingen.  

Grundlaget for vurderingen består af to dele: 

1.  Museets indberetninger til Kulturarvsstyrelsen, herunder bl.a. museets 
vedtægter, årsregnskaber, årsberetninger, statistik og arbejdsplaner. 

2.  Et kvalitetsvurderingsmøde med deltagelse fra museets ledelse, samt 
repræsentanter for bestyrelsen og hovedtilskudsyder. 

Museets forskning vurderes af et eksternt fagråd udpeget af Kulturarvsstyrel-
sen. Desuden indgår en ekstern sagkyndig vurdering af bevaringsforholdene 
for museets samling. 

Kulturarvsstyrelsen vurderer på ovenstående grundlag museets opgavevareta-
gelse og samlede virksomhed ud fra fire kategorier: 

·     Meget tilfredsstillende  

·     Tilfredsstillende  

·     Ikke helt tilfredsstillende  

·     Ikke tilfredsstillende 

Det er Kulturarvsstyrelsens samlede vurdering, at museets opgavevaretagelse 
er tilfredsstillende.  

 

http://esdh/sj07/122589
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Museet beskrives som veldrevet og med en ansvarlig ledelse, der har foretaget 
prioriteringer, som betyder, at museet på alle områder lever op til museumslo-
ven.  

Museets forskning fremhæves særligt som ”meget tilfredsstillende,” og museet 
som værende i besiddelse af ”et forskningsmæssigt aktivt og højt kvalificeret 
miljø.” 

Museets opbevaringsforhold hvad angår klima og lys, særligt i den gamle mu-
seumsbygning, vurderes at være ”ikke tilfredsstillende.” (Denne problemstilling 
er der taget hånd om med det forestående renoveringsprojekt, som retter op 
på disse forhold).    

Museets formidling vurderes som mangelfuld på enkelte områder, mens de 
økonomiske og personalemæssige ressourcer er i underkanten af det accep-
table, særligt i forhold til det museumstekniske område, hvor Kulturarvsstyrel-
sen opfordrer til at finde grundlag for ansættelse af en museumstekniker.   

Kvalitetsvurderingen indeholder en række anbefalinger, hvor det er Kulturarvs-
styrelsens opfattelse, at museet har store potentialer for udvikling, særligt i 
forhold til forskning og formidling, herunder kommunikation og markedsføring, 
samt bevaring og økonomi. 

Museet skal inden for tre måneder efter modtagelsen af kvalitetsvurderings-
rapporten (dvs. 15. september) fremlægge en plan for opfølgningen på Kultu-
rarvsstyrelsens anbefalinger. Denne plan skal godkendes af Kulturarvsstyrel-
sen. 

Museet skal 12 måneder efter planens godkendelse skriftligt dokumentere 
opfølgningen. Herefter holdes et afsluttende møde med Kulturarvsstyrelsen. 
 

Bevilling: Ingen. 

 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget: 

1. Til orientering 
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Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
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Journal nr.: 

003718-2011 

Sag nr.  91 
 
 
Rejsestaldens brug af Krosalen 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: I forbindelse med nedlæggelsen af Dannerseminariet i Jægerspris ophørte den 
brugsaftale Rejsestalden havde indgået med Seminariet vedrørende den tidli-
gere Slotskro's sal. 
 
På den baggrund blev der indgået en lejeaftale med Kong Frederik den VII's 
Stiftelse om leje af krosalen for perioden 1. februar 2011 til og med 31. juli 
2011. 
  
Kultur og Fritidssekretariatet har indsamlet erfaringer fra brug af Krosalen for 
denne periode. 
 
Pga. usikkerhed om Krosalen ville være til rådighed for Rejsestalden efter 
Dannerseminariets nedlæggelse har det været vanskeligt for Rejsestalden at 
indgå aftaler om eksempelvis musikarrangementer for foråret 2011, da mange 
musikere allerede var booket. Derfor er der kun afholdt få koncerter. 
 
Lejemålet var uden inventar, Rejsestalden forsøgte derfor at låne sig til borde 
og stole, men uden held. Da lejemålet samtidig var indgået for en kort periode 
blev der ikke brugt tid på at søge midler til inventar. Dette satte en begræns-
ning i udlån af krosalen til større møder. 
  
Der var planlagt flg. kommunale arrangementer i Krosalen: 

• Dissing, Dissing Las og Dissing, arr. Rejsestalden  
• Trio Klezmer, arr. Musik i Jægerspris og Rejsestalden  
• Yogabrunch, arr. Rejsestalden i samarbejde med lokal  
• Sund Sommer, arr. Sundhedsbussen og Rejsestalden  
• Fastelavn, arr. Rejsestalden  
• Kunsthåndværkermarkedet, arr. Rejsestaldens Kunstudvalg  
• Blå Nat - 4 arrangementer, arr. Rejsestalden 

Enkelte af arrangementerne blev flyttet udendørs grundet godt vejr eller til 
Vognporten  
  
Derudover har det været afholdt 6-10 arrangementer med lokale foreninger 
eller enkeltpersoner som ansvarlige, hvor Rejsestalden har formidlet lånet af 
salen. 

http://esdh/sj07/113056
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Krosalen har været vigtig for Rejsestaldens musikarrangementer. Rejsestalden 
er ved at få et "navn" i musikerkredse som et godt lille spillested, det har re-
sulteret i flere henvendelser fra både bookere og musikere, som gerne vil spil-
le der. 
 
Rejsestalden har ikke tal på, hvor mange brugere der har været gennem sa-
len, men er tilfredse med hensyn til udlån og efterspørgsel i forhold til vilkåre-
ne.  
Det anbefales dog - såfremt lejemålet skulle blive forlænget eller fornyet - at 
der indgås aftale om istandsættelse og inventar samt at der afsættes midler til 
rengøring og almindelig vedligeholdelse. 
  
Jægerspris Folkedansere og Silver Star Line Dancers har tidligere brugt Krosa-
len til deres aktiviteter, de er nu flyttet til kommunale lokaler. 
  
Kultur og fritidssekretariatet har modtaget en henvendelse fra den kommende 
friskole i Jægerspris, som overtager lejemålet af hele den tidligere Slotskro fra 
1. august 2012. 
Friskolen er interesseret i at indgå i en dialog omkring brug af Krosalen. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Der er for perioden 1. februar til 31. juli 2011 betalt en 
lejeudgift på 64.380. kr. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
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Journal nr.: 

029326-2010 

Sag nr.  92 
 
 
"Kommunalfuldmagtstilskud" Forhold 
efter ophør af overgangsordning 

Lovgrundlag: Lov og cirkulæreprogram. Budgetvirkning 2010-2013 
 

Sagsfremstilling: Overgangsordningen, igangsat ved amternes nedlæggelse, hvor de tidligere 
amtslige tilskud til kulturformål er blevet udbetalt af Kulturministeriet, er op-
hørt med udgangen af 2010. 
  
Driftstilskud til statsanerkendte museer og konserveringscentre fordeles frem-
over af Staten. Det samme gør alle tidligere tilskud over 250.000 kr., mens 
beløb under 250.000 kr., som ikke vedrører museer og konserveringscentre, 
indregnes i bloktilskuddene. Frederikssund Kommune er kompenseret med ca. 
100.000 kr. for 2011, som i følge budget og analyse er tilskrevet Kulturpuljen 
for 2011. 
  
På Udvalgets møde den 2. november 2010 blev det besluttet, at tilskuddene 
skulle udbetales som hidtil for 2011, og at samarbejdsaftalen med Jægerspris 
Amatør Scene skulle ændres så Amatør Scenen fremover fik mulighed for at 
søge tilskud fra Kulturpuljen 
  
I 2011 er der udbetalt i alt 100.203 kr. i tilskud til foreninger i Frederikssund 
Kommune. Tilskuddene er udbetalt til: 

• Frederikssund Teater 34.305 kr. 
• Hornstock Festival 6.102 kr. 
• Jægerspris Amatør Scene 30.509 kr. 
• Sommerkoncerter Selsø Slot 9.762 kr. 
• Musik i Jægerspris 6.102 kr. 
• Seaside Jazzklub 9.762 kr. 
• Fjordkoret 3.661 kr. 

  
Udvalget besluttede ligeledes, at de fremtidige vilkår for udbetaling skulle 
drøftes primo 2011. Senere blev drøftelserne udsat for at kæde dem sammen 
med drøftelserne om lokale fyrtårne. 
  
Af forskellige grunde bliver denne temadrøftelse først gennemført i septem-
ber/oktober 2011.  

http://esdh/sj07/103121
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Det er derfor nødvendigt, at Udvalget drøfter om udbetalingerne også i 2012 
skal fortsætte som hidtil eller om foreningerne skal henvises til at søge midler 
fra Kulturpuljen. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Der ydes fortsat uændret tilskud til Jægerspris Amatør Scene og Frederikssund 
Teater. De øvrige foreninger opfordres til at søge tilskud fra Kulturpuljen. 
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Journal nr.: 

014430-2011 

Sag nr.  93 
 
 
Ændret organisering Nyvej Skibby 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Ældreaktiviteterne i Skibby er i dag hjemmehørende på Nyvej 7B, hvor ældre-
aktiviteterne deler lokaler med Ungdomsskole, ungdomsklub, 10. klassecenter, 
samt aftensskoler.   
Bygningen har således i dag brugere fra tre udvalgsområder: Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget, Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget og Social-, Ældre- og 
Sundhedsudvalget. 
  
Der er et ønske om at ældreaktiviteterne rykkes fra stueetagen til 1. salen, 
hvor lokalerne er lysere, ligesom der er et ønske om at ældreaktiviteterne har 
egne lokaler. 
  
10. klassecentret er ophørt med udgangen af skoleåret 2010/2011, og primo 
2012 flytter administrationen af Ungdomsskolen til Marienlystskolen. Der er pr. 
1. september 2011 indgået aftale om, at psykiatribrugerne kan anvende loka-
ler i bygningen. De fremadrettede brugere af Nyvej 7 er således Ungdomssko-
len, Ungdomsklubben, psykiatribrugerne samt aftenskoler og foreninger. Bibli-
oteket er placeret i en tilstødende bygning og forventes ikke påvirket af even-
tuelle ændringer i brug af lokalerne. Det forudsættes at den tilstødende gym-
nastiksal kan anvendes af alle brugere. 
  
Ved at flytte ældreaktiviteterne til 1. sal skal brugerne af 1. salen flyttes til 
underetagen. Dette vil betyde, at Ungdomsskolen får mindre plads end hidtil. 
Det forudsættes at foreninger også vil kunne anvende lokalerne på 1. sal. 
  
Der vil være følgeudgifter til ombygning af underetagen, således at disse loka-
ler kan anvendes til undervisningsformål. Der vil ligeledes være følgeudgifter 
til istandsættelse af lokalerne til ældreaktiviteter. Der vil til udvalgets møde i 
september ligge et økonomisk overslag. 
  
Der har hidtil været en pedelfunktion på Nyvej 7, men med den planlagte om-
organisering af servicemedarbejderne forventes denne varetaget af Kommuna-
le Bygninger fremadrettet. 
  
Det foreslås at ansvaret for bygningen placeret entydigt. I øjeblikket er bud-
gettet placeret på Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalgets område, mens den prak-
tiske drift af Nyvej 7 varetages af lederen af ungdomsskolen.  
 

http://esdh/sj07/124566
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Eftersom ungdomsskolens administration primo 2012 flytter, anbefales det at 
Biblioteket efter denne dato varetager den praktiske drift samt udlån af gym-
nastiksalen. 
  
Der anbefales at sagen sendes i høring i perioden 18. august til 29. august 
2011 blandt de høringsberettigede parter. 
 

Bevilling: Ingen. Bevillingsansøgning vedr. ombygning af stueetagen og 1. sal vil blive 
udarbejdet til senere udvalgsmøde. Udgift endnu ikke fastlagt. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Bevillingsansøgning vedr. ombygning af stueetagen og 1. 
sal vil blive udarbejdet til senere udvalgsmøde. Udgift endnu ikke fastlagt. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, 
Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget samt Opvækst- og Uddannelsesudvalget, 
at: 

1. Sagen sendes i høring i perioden 18. august til 29. august 2011 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Sagen sendes i høring. 
 
Høringsperioden fastsættes til 1 måned. 
 

Bilag: Notat ændret organisering Nyvej 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13088,1030).pdf
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Journal nr.: 

025375-2010 

Sag nr.  94 
 
 
Skibby Kino - organisation og drift 

Lovgrundlag: Filmloven 
 

Sagsfremstilling: Skibby Kino genfremsender ansøgning om at få samme vilkår for drift som 
Slangerup Bio. 
  
Udvalget behandlede den første ansøgning på mødet den 5. oktober 2010, og 
besluttede dengang at afslå ansøgningen. 
Ansøgningen gav anledning til en undersøgelse af vilkårene for biografdrift i 
Frederikssund Kommune. Undersøgelsen blev taget til efterretning på Udval-
gets møde den 1. marts 2011. 
  
Foreningen Skibby Kino ejer bygningen, hvorfra biografen drives. De årlige 
driftsudgifter minus varme udgør 114.864 kr. og er fordelt således: 

• Ejendomsskat 12.770 kr.  
• Vandværk 3.133 kr.  
• Bygningsforsikringer 11.543 kr.  
• Renteudgifter, lån og pantebreve 87.418 kr. 

Det er disse udgifter Skibby Kino søger dækket ud fra en lighedsbetragtning. 
  
Indtægter fra billetsalg, kulturarrangementer, kioskindtægter støttebidrag og 
sponsorater i Skibby Kino er faldende, og det har betydet en nedgang i ind-
tægterne fra 798.936 kr. i 2009 til 603.488 kr. i 2010. 
Skibby Kino kom ud af året 2010 med et samlet overskud på 97.578,04 kr., og 
har aktiver for i alt 3.691.839,85 kr. Heraf er de 3.616.978 bundet i grund og 
bygninger. 
  
Jvf. filmlovens § 5 stk. 18 er der hjemmel til, at kommunerne kan drive bio-
grafvirksomhed, herunder yde støtte i form af tilskud, lån eller garanti for lån 
til filmproduktion, filmudlejning eller biografvirksomhed. 
I flg. juridisk afdelingen vurderes det, at der i filmloven er hjemmel til at 
kommunen kan yde tilskud i form af hel eller delvis dækning af driftsomkost-
ninger, herunder ejendomsskatter, vandafledningsafgifter, bygningsforsikrin-
ger, renter af prioritetsgæld og pantebreve , men ikke til afdrag. 
 
 
  

http://esdh/sj07/98996
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Juridisk afdeling gør ligeledes opmærksom på, at Skibby Kinos henvisning til 
det forvaltningsretlige princip ikke er anvendeligt i sammenligning med Slan-
gerup Bio, da der er tale om to forskellige konstellationer. 
Ligebehandlingsprincippet indebærer, at det lige skal behandles lige - ikke at 
forskellige konstellationer/situationer skal behandles lige. 
  
Slangerup Bio drives fra kommunale bygninger mens Skibby Kino ejer deres 
biografbygning. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur- Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget: 

1. Til drøftelse 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen afslået da forholdene ikke er sammenlignelige. 
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Journal nr.: 

014454-2011 

Sag nr.  95 
 
 
Revision af retningslinjer for tilskud fra 
kulturpuljen 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen.  

Sagsfremstilling: De gældende retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen er vedtaget i Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget den 4. maj 2010. 
Udvalget har nu ønsket at drøfte retningslinjerne på baggrund af erfaringer fra 
det seneste års tildelinger fra puljen. 
Formålet med puljen er at yde tilskud eller underskudsgaranti til et af følgende 
formål: 

• at gennemføre alment tilgængelige kulturarrangementer i Frederiks-
sund kommune.  

• Deltagelse af foreninger hjemmehørende i Frederikssund Kommune i 
udenbys kulturelle arrangementer 

Andre alment kulturelle formål, som udvalget ønsker at fremme. 
Alle borgere, institutioner og foreninger i kommunen kan søge om tilskud eller 
underskudsgaranti til et arrangement. 
Der ydes ikke tilskud til enkeltpersoner. 
Alle ansøgninger, der falder inden for puljens støtteområde bliver behandlet i 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget. 
  
I 2010 er der modtaget 49 ansøgninger til kulturpuljen, ansøgningerne forde-
ler sig på flg. områder: 

• Det musiske område 22  
• Teaterområdet 2  
• Foredrag 3  
• Kunstområdet 2  
• Det almene kulturelle område 9  
• Kommunale institutioner/sekretariatet 3  
• Der er givet 8 afslag. 

Tilskuddene fordeler sig på  

• Driftstilskud 1  
• Aktivitetstilskud/Underskudsgarantier 22/26 

http://esdh/sj07/124590
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På baggrund af det seneste års erfaringer er der opstået flg. spørgsmål, som 
Udvalget bedes tage stilling til: 

• Skal der gives tilskud/underskudsgarantier til Støtteforeninger og 
kommunale institutioner ?  

• Skal der gives tilskud til udgivelse af bøger og mindre publikationer til 
trykkeudgifter o. lign. ?  

• Skal der fortsat behandles ansøgninger på hvert møde eller kan an-
søgningerne behandles f.eks. 4 gange årligt?  

• Ønsker udvalget at reservere et beløb til at fremme et særligt indsats-
område eller særlige målgrupper, f.eks. set i relation til Kultur-, Fritids- 
og Idrætspolitikken eller Kulturaftalerne? 

Administrationen anbefaler, at et forslag til ændrede retningslinjer for Kultur-
puljen sendes i høring i Folkeoplysningsudvalget og KUF. 
 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Der ikke gives tilskud/underskudsgarantier til Støtteforeninger og 
kommunale institutioner  

2. Der ikke gives tilskud til udgivelse af bøger og mindre publikationer til 
trykkeudgifter o. lign.  

3. Ansøgninger behandles 4 gange årligt  
4. Udvalget reserverer et beløb til at fremme et særligt indsatsområde el-

ler særlige målgrupper, f.eks. set i relation til Kultur-, Fritids- og 
Idrætspolitikken eller Kulturaftalerne  

5. Udvalget sender forslaget til ændrede retningslinjer i høring i Folkeop-
lysningsudvalget og KUF 

 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Punkt 1, 3, 5 godkendes.  
 
Punkt 4 formuleres: Udvalget kan reservere et beløb til at fremme et særligt 
indsatsområde eller særlige målgrupper, f.eks. set i relation til Kultur-, Fritids- 
og Idrætspolitikken eller Kulturaftalerne efter høring i Kulturrådet. 
 
Punkt 2 udgår. 
 

Bilag: Gældende retningslinier Kulturpuljen 04.05.2010 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(13089,1030).pdf
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Journal nr.: 

033431-2010 

 

Sag nr.  96 
 
 
Kulturpuljen 2011 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen 
 

Sagsfremstilling: Kultur og fritidssekretariatet giver hermed en orientering og status på forde-
lingen af tilskud fra Kulturpuljen. 
  
Det oprindelige budget for Kulturpuljen udgør 641.490 kr. Dertil kommer sid-
ste del af budgetoverførsel fra 2007 til 2011 på 77.000 kr. Kulturpuljen er 
således på 718.490 kr. 
  
Der er forlods disponeret 250.000 kr. til faste aktiviteter.  
Udvalget har til dato behandlet 33 ansøgninger. Der er 4 ansøgninger til dette 
møde på i alt 32.875 kr. 
Der er udestående underskudsgarantier på 46.000 kr., der endnu ikke er af-
regnet. 
  
Der er bevilget tilskud/underskudsgarantier for 763.488 kr., som svarer til 
702.408 kr., når der fraregnes kulturmoms. Der resterer således 16.082 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 

Bilag: Kulturpuljen 2011 27.07.2011

 

http://esdh/sj07/107431
http://www.frederikssund.dk/media(13090,1030).pdf
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Journal nr.: 

013680-2011 

Sag nr.  97 
 
 
Skibby Kino - ansøgning om dækning 
af trykkeudgifter af digitaliseringsakti-
er 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Skibby Kino søger om et tilskud på  6.875 kr. til trykning af 1000 stk. "digitali-
seringsaktier" 
  
Aktierne sælges med henblik på at skaffe midler til indkøb af digitalt udstyr til 
Skibby Kino. Aktierne er designet af den lokale kunstner Mattias Finsen og 
sælges for 250 kr. stk. 
Salget af aktier startede den 4. juni 2011, aktierne sælges via biografens 
hjemmeside, i biografens åbningstid og på markeder rundt om i Hornsherred. 
I flg. et bestyrelsesmedlem er der p. t. solgt 110 aktier til en samlet værdi af 
27.500 kr. 
  
Udgiften til digitalisering beløber sig til ca. 750.000 kr. 
Skibby Kino forestiller sig beløbet finansieret således: 

• Tilskud fra Staten via Filmaftalen fra oktober 2010 200.000 kr.  
• Salg af "Digitaliseringsaktier" 250.000 kr.  
• Kommunalt tilskud 250.000 kr.  
• Andet 50.000 kr. 

Skibby Kino er en foreningsdrevet biograf, og i følge biografens hjemmeside er 
der p. t. 30 aktive medlemmer. 
  
Skibby Kino kom ud af året 2010 med et samlet overskud på 97.578,04 kr., og 
har aktiver for i alt 3.691.839,85 kr. Heraf er de 3.616.978 kr. bundet i grund 
og bygninger. 
  
Jvf. retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen gives der ikke tilskud til indkøb af 
rekvisitter eller materialer, forplejning, arrangementer, der har karakter af 
fester samt lønudgifter til kommunalt ansat personale. 
  
Der er til dato bevilget tilskud/underskudsgarantier for 763.488 kr., som svarer 
til 702.408 kr., når der fraregnes kulturmoms. Der resterer således 16.082 kr. 
  
 

http://esdh/sj07/123761
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Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur- Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen afslås da Skibby Kino selv har midler. 
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Journal nr.: 

013683-2011 

Sag nr.  98 
 
 
Historisk Forening i Jægerspris - an-
søgning om tilskud til udgivelse af år-
bog. 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen  
 

Sagsfremstilling: Historisk Forening i Jægerspris søger om et tilskud på 10.000 kr. til udgivelse 
af foreningens årbog for 2011. 
 
Årbogen beskriver hvordan Hornsved, Skoven og Kulhuse blev et paradis for 
landliggere, sommerhusejere og ferieboliger. 
 
Foreningen har gennem fire år indsamlet materiale til bogen i form af billeder, 
kommunale planer, beretninger fra lokale beboere og håndværkere, der var 
med til at opføre husene. Der er talt med tidligere og nuværende sommerhus-
ejere, de lokale købmænd og handelsfolk. 
  
Der er opstillet et budget for bogen med udgifter på 130.000 kr., svarende til 
1000 kr. pr. side fordelt på udgifter til opsætning, tryk og forsendelse. For-
eningen forestår selv korrekturlæsningen. 
Bogen trykkes i 2000 eksemplarer, hvoraf 458 bliver uddelt til foreningens 
medlemmer. 
  
Restoplaget vil blive solgt i lokalområdet. 
Salget forventes på sigt at give en indtægt på 154.200 kr. 
  
Historisk Forening i Jægerspris har søgt tilskud fra Kong Frederik den VII's 
Stiftelse, Danske Bank, Nordea Fonden samt Poul og Krestine Mathiesens 
Fond, SAS piloternes Feriefond m.fl. 
Der er til dato modtaget tilsagn om støtte fra Kong Frederik den VII's Stiftelse. 
Foreningens  egenkapital udgjorde pr. 31.12.2010 95.258,36 kr. 
  
Historisk Forening i Jægerspris har eksisteret siden 1978 og har p. t. 458 med-
lemmer. 
Foreningens arbejde består bl.a. i at efterforske udvalgte emner i lokalhistori-
en, og derpå samle resultaterne i årbøger, der i tekst og billeder illustrerer 
lokalhistorien. 
Læs evt. mere på www.jphist.dk 
  

http://esdh/sj07/123764
http://www.jphist.dk/
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Foreningen har tidligere modtaget tilskud til udgivelse af årbøgerne med 
15.000 kr. i 2007 og 10.000 kr. i 2010. 
  
Jvf. retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen ydes der ikke tilskud til indkøb af 
rekvisitter eller materialer, forplejning, arrangementer der har karakter af fe-
ster samt lønudgifter til kommunalt ansat personale. 
Der er til dato bevilget tilskud/underskudsgarantier for 763.488 kr., som svarer 
til 702.408 kr. når der fraregnes kulturmoms. Der resterer således 16.082 kr.  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Bevillingen afslået da udgivelsen har budgetteret overskud. 
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Journal nr.: 

014718-2011 

Sag nr.  99 
 
 
Familiesøndag 2011 - ansøgning om til-
skud 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen  
 

Sagsfremstilling: Koordinationsgruppen for "Familiesøndagen" på Museet Færgegården søger 
om et tilskud på 10.000 kr. til afholdelse af Familiesøndag 21. august 2011. 
  
Familiesøndagen arrangeres af alle fire historiske foreninger i Frederikssund 
Kommune og Museets Venneforening. Det er 28. gang der holdes familiesøn-
dag. 
  
Temaet for 2011 er "Transport gennem tiderne". Arrangementet er stadig i 
støbeskeen, men der vil være udstilling med forskellige veteranbiler og motor-
cykler, en luftballon, svævefly samt modeljernbane. Der vil være aktiviteter for 
børn, hvor der bl.a. vil blive mulighed for at bygge papirfly, skibe og modelbi-
ler i karton.  
Bag arrangementet står en gruppe på ca. 70 frivillige, de lokale spejdere del-
tager, der vil være boder med frugt og grønt samt optræden på museets plæ-
ne. 
  
Der er opstillet et budget med udgifter på 24.000 kr. fordelt på: 

• Diverse optræden og udstilling 9.000 kr.  
• Andre omkostninger ( leje af borde og stole, p-vagter, PR mm) 12.000 
• Børneaktiviteter 3.000 kr. 

I andre omkostninger er indregnet forplejning samt vingaver til de frivillige på i 
alt 5.500 kr. 
  
Der forventes indtægter på 9.500 kr. Indtægterne vil komme fra entre samt 
salg af is. kaffe og kage. Entreen vil være 30 kr. for voksne og 10 kr. for børn. 
Regnskabet for 2010 udviser en kassebeholdning på 24.948,26 kr. 
  
I sidste års Familiesøndag deltog ca. 550 gæster. 
  
I 2009 blev koordinationsgruppen bevilget en underskudsgaranti på kr. 5.500 
kr., heraf blev 2.103 kr. udbetalt. 
I 2010 fik koordinationsgruppen et tilskud på 15.000 kr. 

http://esdh/sj07/124861
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Jvf. retningslinjer for Kulturpuljen gives der ikke tilskud til indkøb af rekvisitter 
eller materialer, forplejning og arrangementer, der har karakter af fester samt 
lønudgifter til kommunalt ansat personale. 
  
Der er til dato bevilget tilskud/underskudgarantier for 763.488 kr., som svarer 
til 702.408 kr., når der fraregnes kulturmoms. Der resterer således 16.082 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller overfor Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Der bevilges et tilskud på 10.000 kr. 
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Journal nr.: 

015288-2011 

Sag nr.  100 
 
 
Frederikssound - ansøgning om tilskud 

Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen 
 

Sagsfremstilling: Koret Frederikssound søger om et tilskud på 6.000 kr. til afholdelse af øve-
weekend, primært til honorering af ekstern underviser og korleder. 
Frederiksound er et kor, som for ca. 1 år siden blev oprettet af ansatte i Fre-
derikssund Kommune, der er p. t. 45 aktive medlemmer. 
  
Koret, der øver to timer hver anden onsdag, har indtil nu holdt to offentlige 
koncerter, en for familie og venner og en i forbindelse med personalepolitisk 
dag i Frederikssund Hallen. 
Koret har øveaftener i Tumlesalen på Lindegårdskolen i Slangerup 
  
Koret arbejder med planer om at holde en kor weekend i november 2011 på 
Bautahøj. Målet med weekenden er at  blive bedre til at "performe" så den 
samlede kvalitet af korets koncerter højnes. 
  
Der betales et kontingent til koret på 360 kr. i kvartalet. Der vil være en egen-
betaling på 800 kr. pr. deltager i kor weekenden. 
  
Der er søgt om tilskud i personaleafdelingen til weekenden. 
  
Jvf. retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen ydes der ikke tilskud til indkøb af 
rekvisitter eller materialer, forplejning, arrangementer, der har karakter af 
fester samt lønudgifter til kommunalt ansat personale. 
  
Der er til dato bevilget tilskud/underskudsgarantier for 763.488 kr., som svarer 
til 702.408 kr. når der fraregnes kulturmoms. 
Der resterer således 16.082 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur- Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 
 

http://esdh/sj07/125495
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Indstilling: Kultur og Fritidschefen indtiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Sagen drøftes. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen afslås da det ikke er et offentligt alment kulturelt arrangement. 
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Journal nr.: 

033394-2010 

 

Sag nr.  101 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Nyhedsbreve: 

• Kulturelle Samråd i Danmark, nyhedsbrev juni 2001  
• Kulturelle Samråd i Danmark, nyhedsbrev nr. 2, juni 2011 

Kultur og fritidschefen orienterer om: 

• Besparelser på budget 2011  
• Revideret årshjul for 2011  
• Notat om tilskud til børnefilmklubberne i kommunen  
• Billedmagerne Gruppe 86 fremsender et eksemplar af deres jubilæ-

umshæfte og takker for tilskud til trykning af dette.   
• Aktiv fritid 2011-2012 er husstandsomdelt i uge 32 

Udvalget bedes drøfte mødetidspunktet for efterårets møder. 

Bevilling:  

Økonomiske og perso-
nalemæssige bemærk-

ninger: 

 

Indstilling: Kultur og Fritidschefen indstiller over for Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Orienteringerne tages til efterretning. 

 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Orienteringen blev taget til efterretning. 
 

Bilag: Kulturelle Samråd i Danmark/Nyhedsmail nr. 2, juni 2011 
Kulturelle Samråd i Danmark/Nyhedsmail juni 2011 
Årshjul Kultur 
Notat om tilskud til Børnefilmklubberne

 

http://esdh/sj07/107394
http://www.frederikssund.dk/media(13091,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13092,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13093,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(13094,1030).pdf

